
 

 

Broj: 01/3-50-1-3-46/10 

Sarajevo, 8. juna 2010. godine 

 

 

 

 

                                                          Z A P I S N I K 

      46. sjednice Komisije za vanjsku trgovinu i carine Predstavničkog doma 

                   Parlamentarne skupštine BiH, održane 8. juna 2010. godine 

 
 

 

Sjednica je počela u 12 sati. 

Sjednicom je predsjedavao predsjedavajući Komisije Slavko Jovičić. 

Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Šemsudin Mehmedović, Mehmed Suljkanović,  

Salko Sokolović, Ekrem Ajanović i Ljiljana Milašin.  

Opravdano su odsustvovali: Ţeljko Kuzmanović, Jerko Ivanković Lijanović i Nermina 

Zaimović-Uzunović.    

Sjednici su prisustvovali: Darko Čobanov, zamjenik direktora Ureda za veterinarstvo BiH,  

Milomir Draganić, predsjedavajući UO Izvozno-kreditne agencije BiH, Lamija Kozarić-

Rahman, generalni direktor Izvozno-kreditne agencije BiH, Nada Rajković, pomoćnik 

federalnog ministra poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva FBiH, Josip Krasni, savjetnik 

federalnog ministra poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva FBiH, Nenad Pandurević, 

sekretar Komisije za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, saobraćaj i komunikacije Doma 

naroda, Medina Delalić, viši stručni saradnik u Parlamentarnoj skupštini Bosne i 

Hercegovine - Sektor za odnose s javnošću, Radomir Marjanović, stručni savjetnik u 

Komisiji za vanjsku trgovinu i carine, i Emira Češljar, sekretar Komisije za vanjsku trgovinu 

i carine.  

 

                                                  

Za sjednicu Komisije predloţen je i uz dopunu tačke 3. Tekuća pitanja jednoglasno usvojen 

sljedeći  

 

                                                     D N E V N I  R E D 

 

1. Usvajanje Zapisnika 44. sjednice Komisije; 

2. Realizacija Zaključka 78. sjednice Predstavničkog doma – ponovno razmatranje        

Izvještaja o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne i Hercegovine 

(IGA) za 2009. godinu;  

3. Tekuća pitanja: 

a)   upoznavanje o informaciji Ureda za veterinarstvo BiH povodom Zaključka 45. 

sjednice Komisije, 

b)   upoznavanje o Inicijativi Slavka Jovičića (realizacija Zaključka Kolegija 

Predstavničkog doma sa 132. sjednice, odrţane 3. juna 2010. 

 

 

 



 

  Ad.1. Usvajanje Zapisnika 45. sjednice Komisije 

Zapisnik 45. sjednice Komisije usvojen je jednoglasno, bez primjedbi. 

 

Ad.2. Realizacija Zaključka 78. sjednice Predstavničkog doma – ponovno razmatranje         

Izvještaja o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne i Hercegovine (IGA) za 

2009. godinu 

 

U uvodnim napomenama predsjedavajući Komisije Slavko Jovičić rekao je da je Upravni odbor 

Izvozno-kreditne agencije, na osnovu člana 14. stav (3) Zakona o osnivanju Izvozno-kreditne agencije 

Bosne i Hercegovine, dostavio 1.4.2010. godine Parlamentarnoj skupštini BiH na razmatranje 

Izvještaj o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije BiH za 2009. godinu. 

Podsjetio je da je Komisija na 45. sjednici, odrţanoj 11. maja 2010. godine, razmatrala Izvještaj o 

radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne i Hercegovine za 2009. godinu, te većinom 

glasova prihvatila Izvještaj i predloţila Predstavničkom domu njegovo usvajanje.  

Predstavnički dom  je na 77. sjednici, odrţanoj 12. maja 2010., odgodio raspravu o ovom izvještaju, a 

na 78. sjednici, odrţanoj 25. maja 2010. godine, odlučio da odgodi raspravu i obavezao Komisiju da 

ponovo razmotri Izvještaj i Predstavničkom domu dostavi novo mišljenje. 

U ponovnom razmatranju i raspravi o Izvještaju s preciziranim aktivnostima UO Agencije učestvovali 

su: Milomir Draganić, Lamija Kozarić-Rahman, Šemsudin Mehmedović, Mehmed Suljkanović, 

Ekrem Ajanović i Slavko Jovičić. 

Milomir Draganić istaknuo je da se ovaj izvještaj odnosi na 2009. godinu, a s obzirom da je Agencija 

poslovala s gubitkom u 2009. godini, u njemu nisu sadrţane aktivnosti Upravnog odbora na 

prevazilaţenju ovog stanja. TakoĎer je naglasio da je ostvareni gubitak rezultat garancije realizirane na 

teret  IGA-e, a date firmi „Panefin“ iz Srpca, što je oteţalo poslovanje, odnosno privremeno, do 

naplate i povrata sredstava po garanciji, smanjilo vrijednost raspoloţivog kapitala. Iako su sredstva 

data po svim propisanim pravilima i normama, ovaj rizik uz tadašnje poslovanje firme bio je 

nepredvidiv i rezultat je gubitka kupaca i globalne krize. Poslovna politika nalaţe da se sredstva po 

mogućnosti vrate iz redovnog poslovanja, a ako to ne bude moguće, realizacijom hipoteke na imovinu 

ove firme.  

Mehmed Suljkanović istaknuo je značaj ove agencije i obavezu Komisije i Parlamenta da podrţe njen 

rad, pogotovo kada se zna da je njen izričit zadatak podrška izvozu. Poţelio je uspješniji rad Agenciji 

od dosadašnjeg i predloţio da budući izvještaji budu opširniji i detaljniji kako bi ih odmah shvatili i 

usvojili.  

Nakon rasprave Komisija je saglasna u ocjeni da su: 

 aktivnosti Upravnog odbora tokom 2009. uglavnom bile u vezi s podrškom, praćenjem i 

nadzorom tekućeg poslovanja Agencije kroz usvajanje izvještaja i informacija o upravljanju i 

poslovanju Agencije, 

 provedene sve najvaţnije aktivnosti, donesene odluke i pokrenute inicijative za nesmetano 

upravljanje i poslovanje Agencije u skladu sa zakonom i principima zdravog i sigurnog 

poslovanja. 

 

Konstatirano je da su poteškoće u poslovanju Agencije u toku 2009. godine uzrokovane efektima 

globalne ekonomske i finansijske krize na poslovanje izvoznih preduzeća, koja su isključivi klijenti 

Agencije. Izvozna preduzeća bila su suočena s gubitkom trţišta u Evropi i regionu padom cijena svojih 

proizvoda te nemogućnošću adekvatnog finansiranja kod komercijalnih banaka. Mandat Agencije je u 

preuzimanju rizika koji nisu prihvatljivi komercijalnom sektoru, a s ciljem podrške izvoznom sektoru. I 



 

u takvim uslovima raste potraţnja izvoznika za uslugama Agencije, posebno u dijelu osiguranja, 

garancija i faktoringa, na koju Agencija nije u mogućnosti odgovoriti zbog ograničenih sredstava. 

Komisija je jednoglasno prihvatila Izvještaj o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne 

i Hercegovine za 2009. godinu i ponovo će predloţiti Predstavničkom domu da usvoji Izvještaj o radu 

Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije Bosne i Hercegovine za 2009. godinu.  

 

Ad.3. Tekuća pitanja: 

      a)  upoznavanje s informacijom Ureda za veterinarstvo BiH povodom Zaključka 45. sjednice 

Komisije 

Predsjedavajući Komisije podsjetio je prisutne na Zaključak 45. sjednice Komisije po kojem Ured za 

veterinarstvo BiH treba da sačini i dostavi Komisiji informaciju o predstavci Veterinarske komore 

Fedaracije Bosne i Hercegovine s dokazima i činjenicama u vezi s navodima iz predstavke kako bi je 

Komisija mogla razmatrati kao tačku dnevnog reda. 

U raspravi su učestvovali: Darko Čobanov, Nada Rajković, Šemsudin Mehmedović, Mehmed 

Suljkanović i Emira Češljar. 

Emira Češljar istaknula je da se iz tehnički opravdanih razloga nije moglo organizirati razmatranje 

predstavke Veterinarske komore Federacije BiH kao tačke dnevnog reda prema zaključku usvojenom 

na 45. Sjednici Komisije. Informacija Ureda za veterinarstvo BiH protokolirana je sa 7.6.2010. 

(podijeljena članovima Komisije prije početka 46. sjednice). Zbog toga se realizacija Zaključka 45. 

sjednice odgaĎa za 47. sjednicu Komisije.  

        b)  upoznavanje s Inicijativom Slavka Jovičića (realizacija Zaključka                

  Kolegija Predstavničkog doma sa 132. sjednice, održane 3. juna 2010. godine 

 

Kolegij Pradstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine na 132. sjednici, 

odrţanoj 3.6.2010. godine, razmatrao je Inicijativu poslanika u Predstavničkom domu Parlamentarne 

skupštine Bosne i Hercegovine Slavka Jovičića, podnesenu na 77. sjednici Predstavničkog doma,  

odrţanoj 25.5.2010. godine, o Informaciji UIOBiH u vezi sa sudbinom više od 2000 automobila koji 

su u redovnoj sudskoj proceduri oduzeti bivšim vlasnicima i postali vlasništvo drţave, te odredio 

Komisiju za vanjsku trgovinu i carine kao nadleţnu da razmotri predloţenu inicijativu i  

Predstavničkom domu dostavi mišljenje. 

U raspravi su učestvovali Slavko Jovičić, Radomir Marjanović i Šemsudin Mehmedović. 

 

Nakon rasprave Komisija je jednoglasno usvojila Z a k lj u č a k:  

Zaduţuje se Uprava za indirektno oporezivanje BiH da u saradnji s nadleţnim ministarstvom sačini 

informaciju o porijeklu, vrstama, starosti, lokacijama i ostalim relevantnim podacima o ovim 

automobilima, te eventualnoj opravdanosti  prijedloga  iz obrazloţenja Inicijative. Inicijativu, takoĎer, 

dostaviti UOUIOBiH i MSTEOBiH, uz molbu da informaciju o utvrĎenom i preduzetim mjerama 

dostave Komisiji. 

 

Sjednica je završena u 13.30 sati. 

 

 

 Sekretar Komisije                                                                        Predsjedavajući Komisije 

   Emira Češljar                                                                                  Slavko Jovičić 


